" Early History of the San Fernando Valley Oral History Project"

JESSGRAVES
ORAL HISTORY INTERVIEW

Early Chatsworth and the San Fernando Valley

14 December 1978

Interview conducted by

AvaKahn, Student

Transcript prepared by

Rebecca Berger, Grant Project Typist

CSUN, Department of History and
University Library's Urban Archives Center
California State Univergty, Northridge
18111 Nordhoff Street
Northridge, California 91330-8329

[Final Transcription --July 1995]

[PDF Version - September 2003]



BOOKMARK NOTE

A note about this PDF version of the transcript:

Bookmarks have been added to the PDF document to aid locating specific pages and passages on
specific subjectsin the ora history transcript. A list of them will gppear to the left of the document when
it is opened in aweb browser or the Acrobat Reader. Clicking on the bookmark title will bring you to

the place in the transcript where that page or passage begins. Underlining has been added within the
transcript itself to indicate the beginning of each bookmarked passage.



COPYRIGHT STATEMENT

This ora history typescript is hereby made available to the public for research purposes only. All
literary rights in the typescript, including the right to publication, are reserved to the Urban Archives
Center, Universty Library, Cdifornia State University, Northridge. No part of this typescript may be
quoted for publication without the written permission of the Urban Archives Center.



Oral Uistoyr Propran
California State University, Northridpe

™

R AGRITTENT

-_@/__@ﬂ/@/ ~ , in view of

“se print Intervicwer'wl name)
scholarly value of the itnformation contained in

the historical a

tha interview with (;dﬂqg,/ ﬁé.a#iq,ﬂh_z )
- (nplease print Intarviewe}r‘,g name)

xnowinglv and voluntarily nermit California State University,

Northridee the full use of this information, and herebv arant and

assion to California State Umiversitv, Northridge all richts of
0T not

every kind whatever pertaining to this information, whether

such rieshts are now known, recornized or contemplated.

v JA ol .

Interviewer's sicnature

| | Date /:;/4/’2“{ _
5708 WM

ey
7020/




JESSGRAVES

ORAL HISTORY INTERVIEW INTRODUCTION

The ord higtory interview with Jess Graves was conducted by Ava Kahn, a sudent a Cdifornia State
University, Northridge on December 14, 1978 a Graves home. The interview features Graves
reminiscences of his family and Chatsworth. The find transcript of the interview was completed by
Rebecca R. Berger, Grant Project Typigt, in July 1995.

Jess Graves grew up in the Chatsworth area of the San Fernando Vdley. Bornin 1896, he was the
grandson of Ann Willden Johnson, who, aong with her husband Nids, are thought to be the first
English spesking people to homestead in the Valey. Jess father was part owner of Graves & Hill
Genera Store, that served travelers dong the Santa Susana Pass in the early 20th century.

More about the Johnson/Graves family and early lifein Chatsworth can be found in: Watson, Virginia A
Child's History of Chatsworth. Chatsworth [Calif.]: Chatsworth Historical Society, 1978, c. 1967.



I nterviewee: Jess Graves [JG]

I nverviewer: Ava Kahn [AK]

Date:

December 14, 1978

Subject: Early Chatsworth and the San Fernando Valley

[Note: This interview with Jess Graves is a continuation of an interview conducted by Ava

AK:

AK:

AK:

AK:

Kahn with Anna " Queenie’ Graves Billings. The interview begins at the end of this
earlier interview and beginson...]

[Tape 1, Side B]

... 1978, and I'm at the home of Jess Graves.
That's right.

How areyou?

Fine, thank you.

Okay. Can you talk about some of your earliest memories? What do you first
remember about Chatsworth and about your family?

Well, | can remember back when we lived up on the homestead, west of my grandmother's
place. And | can remember up there Dad worked out, come home. Onething | very distinctly
remember, there was an awful squawlin' up on the peak there behind us, and Dad went up there
and there was a bunch of bobcatsfightin'. | can remember that very distinctly.

What did he do about it?

Wi, he... they left. He come on down. He thought they were mountain lions, to start with...
screaming. He thought they were mountain lions, but they weren't. So he come on back.

But anyway, then... thing | remembered... another thing before we moved from up there, | had a
brother next to me, younger. He was a little toddler, just waking, and my mother and my
grandmother went someplace and my aunt was there and she was taking care of the two kids.
And we... kid and | was down beow the two-story house, now we were down in the yard
playin. And my aunt called me from upstairs and wanted me to do something, and | run up
there and did it for her, and then | went back down to be with my brother again and he was
gone. And | looked around, and there was a reservoir there and there he was standing on his
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head in the reservoir. So | began to scream. And, of course my aunt come down; she jumped
inand got him. And ... oh, they rolled him on a barrel and everything ese, but they didn't save
him. Hedied.

That's two things that | remember, very digtinctly. One was the wild cat and the other was my
brother getting drowned.

And then you moved down into Chatswvorth?

Y es, and Dad traded his property up there for some property down in the Vdley.

Who did hetradeit with? Do you know?

Hetraded it with Mr. Gray, G-r-a-y, Gray.

He wanted the property up on the hill?

He wanted the property up on the hill for the water. There was a big spring on the place and he
wanted to move that water down to Chatsworth, which he did. He run a pipeline from the
homestead, clear down to his property there where the old school used to be just across the

dreet. He had a reservoir there and with this spring, the pressure, he drove a bdtin' whed and
that pumped the water out of thiswell so he didn't have to have a pump or anything.

Did he usethewater for irrigation?

Yes hedid. Yes hedid. Hegrew agarden and stuff down below.
But not for farming, but just for his own house?

Widl, he sold some of it, yes. He sold some of it. But anyway...
You were down on the...

And | can remember when | was a kid we was going to school and we decided to go swimming
inthisreservair.

Theone up on the hill or theone...

No, the one down in the Valley.

Um-hum.

So, we had quite a swim. And while we were svimming there was one of the boys, he didntt

come up. We got al excited and, by George, he drowned. So that was, you know, kind of
tough on us as kids havin' him being drowned. Anyway...
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Where...

| don't know whether thet reservoir is till there or not. | don't... | don'...

Wherewasit located? Do you remember the street?

Weéll, down there where the schoolhouse is now.

Um-hum.

The school was origindly there... that isnt the origina building... the school was origindly there,
and it was down west and across the street about, oh, three or four hundred yards, that's where
the reservoir was.

Wheredid you start school?

In Chatsworth.

At the school that was called the Santa Susanna school? Yeah, | think that was the
name of it. It wasthe Chatsworth...and | saw a picture of the school in Chatsworth and
it was called Santa Susanna, but it wasin Chatsworth.

Y eeh, well that's what it was, then.

You went through all your elementary gradesthere?

Yes.

How... you walked to school ?

Ohyeah, sure. Sure.

And then where did you go on to school ?

My cousin Kelly and I, we drove to high school over to San Fernando.

On horse?

Horse and buggy. Oh sometimes we rode saddle horses, sometimes we rode bicycles, but
mogt of the time horse and buggy.

How long did it take you to get there?

Wadll, it was twdve miles. It took us about an hour, an hour and fifteen minutes. We used to
8
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train for track; one was to drive and the other would run aong side the buggy.
Wadll, that was a good way to doit.

And then wed change off. | didn't finish school. | went two years.

To San Fernando?

To San Fernando High. And Kdly finished but | didn't. | decided | had enough education. |
was going to go make the amighty dollar for mysdf.

So what did you do?
Huh?
So what did you go on to do?

Wi, | worked around there at various jobs and one thing and another; just grew up. [pause]
Yeah. There was a bunch of us, abunch of relaives. See, | had at one time fifty-two relatives
in Chatsworth.

That made some family gathering.
Widll, if wed dl got together, yeah. Y ou know, dl the children and...
Did you all ever get together?

Once in awhile on a picnic wed get together. We dl lived around, you know. We played
together dl the time, kids...Kdly's family and Uncle Will's family. Waél, we had quite a time
there. | remember when we was kids going to school, the one guy had alittle orchard right next
to him. We used to step over there and get the apples and one thing and another. He used to
give us a bad time. But, we gradudly grew up, and | went to work for the forestry, and
eventudly gayedinit.

What do you remember of your grandparents?

Wedl, my grandfather on my mother's side, he was a big Dane. And he had rdligion, or thought
he did anyway, and he was away preaching most of the time. And Grandmother and her
children run the ranch. And he findly died, but she run the ranch. She was one of those hard-
working women, and she raised her family right there on the ranch.

What do you remember about your times up on theranch?

Oh, we used to go up there quite often.  After we moved wed go up there. She had grapes
and fruit, and wed go up there; go swimming in the reservoir and have a big day, you know. |
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hunted quite a bit in those days when | was akid, hunted on the ranch.

For what?

Quail, modly; quall and rabbits. After she got dong in years, the ranch was sold. And they
kept twenty acres out of it, and each one of her children was given a couple of acresout of it. |
think one uncle got two because he was adminigtering the thing. He got two segments. But the
way those things go, you know.

Yeah. Everything got... everything must have been sold, most of it.

But, you know, it's... we grew up... as kids, we grew up; we had a good life. We had alot of
fun; worked hard. We worked hard on theranch dl thetime,

Now, when you came home from school, you had to work on the ranch?
Oh yeah, we worked hard on the ranch.

Doing... doing what?

Oh, anything afarmer did. We plowed and we...

Thiswaswhen your father had the ranch down in Chatsworth, right?
Yeah. And he farmed on the outside, too, or rented land and farmed it.
What wer e the main crops?

Hay, mostly hay. Then we took some more orchards... we dried apricots and sold ‘'em. We
did everything to be done on the ranch: driving horsesand ...

From what age did you start helping on theranch?
Ohwell, I was milkin' cows when | was seven yearsold. | just grew up on the ranch, that's all.
Now all that's development houses, | guess.

Oh yeah. Wouldn't know the place. Wouldn't know the place. You see, we... that was in the
days of the old Capitd Farming and Milling Company.

What wasthat?

Well, they owned practicaly the whole of the San Fernando Vdley. And more towards San
Fernando there was Hubbard and Wright owned a ranch in there, south of what is now...
Granada?
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Granada Hills or something?

Yesh.

They owned that land.

They owned a bunch in there, but... and they finaly broke up; they began sdling it out the
Farming and Milling Company. It was dl... bought them up by, well, Reseda [Boulevard] on
upto Owensmouth... what do they call it? Used to be cdled...I guessit's caled Owensmouth
now.

Y eah.

It used to be called Canoga.

Oh, that'sright.

And al around the VVdley there, clear on down to Lankershim.

Was owned by...

Capitd Farming and Milling Company.

Now how... what was your father's dealings with them?

Wi, none particularly. Later when they began breaking it up, they rented one of the ranches
from him... they were bresking it up. And then they put in the PGE line, or Pacific Electric Line
out there. And when they put that in, it went through the ranch. | raked the hay off the right-of-
way for them.

Toput in theline?

Yeah. And then they just began splitting it up then.

So wheredid your father sdll the cropsand things?

Mosdtly right there a Chatsworth. The buyers would come around. There was a little railroad
come up there that took rock out for the San Pedro Harbor. [This was during construction
of the harbor.]

Um-hum.

And =0 that... wed ship the hay in there. And when | was a little tyke | can remember going
with my dad; hed haul something into Los Angdesand sl it.
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He'd haul it in by horse and buggy, or ...

Horse and wagon.

Hor se and wagon.

Four horses and awagon.

He'd haul the hay in?

And sl it and come back. It didn't too much... most of it we sold right there.

What about when he had his store with Mr. Hill? When they had Hill and Grave...
Gravesand Hill?

That was a... when they broke up on the west ranch and quit that, then they bought the store
and run the store,

They still had... were farming, though, when they had the store?
Yes. Some, yeah.
Did you ever work in the store, or you stayed on theranch?

Not very much. No. No, not a al, not very much. Once in awhile | drank the coffee or
something like that.

But you'd rather stay out of the way.

No. | never worked much in the store,

You liked being outsde much better?

Yeah. Wel, | was pretty young. | was pretty young.

Do you remember anything about the tunnd... when the tunnd was built? You were
very yound then.

Yes, | remember. The surveyors that surveyed through the tunnel, the big tunnel, boarded a
room with Mother and Dad. They had a big tent for degping and then some of them dept in the
house. And | wasalittletyke then. In fact, Queenie was born while they were...

Yeah. Shewastelling methat's how she got her name.
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Yeah. That'sright.
It was from the surveyor.
Yeah. They sayed there until they finished their work.

Can you describe the Chatsworth, how it used to look? How did... what... what were
the different shops and things you remember asa child?

Shops?

Yeah. What type of storeswerethey?

There was just one store, and that was the store that my Dad |ater...
Bought.

... took over and bought. Old man Phillips had that store. And that was the only store in there.
And post office was there. That was the only store that was there.

What did you do when you weren't going to school or working on the ranch? Were
there any athletic activities or anything like that?

Oh, no, not when we were little kids, no. No, no, we didn't have any. Oh, after we got up, uh
... well, thirteen, fourteen, fifteen years old, wel, we had a bal team there that we had out of
school... from the school, and we used to play the ranchers. We didn't have no bats, we had a
pick handle for a bat. That's about al. There wasn't much, much to do. Well, maybe a little
socid, you know, at the church or something like that we'd be involved in, but that's about all.

But the church had just been started or had been... hadn't been... they had the old
building therethen; right? Or was...

Yes. Uh...

That was the meeting place of the community or ...

Well, it was about the only place. In fact that church... | don't remember when the church was
built. 1 think it was... it must have been built about... sometime about time | was born because |
remember when | was... got up, the church wasthere. When it was built, | don't know.

And your school, grammar school was acrossthe street; right?

No.

No?
13
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No.
Oh, okay. That wasin a different one.

The church was down south on... | don't know what they call that street there, but on the four
cornersthere.

Oh, yeah. I'm not surewhat thenameof it is.

Where the school is, right south.

South of that was ... isthe school.

Yeah, and it's about...well, it was... the church was down there just about a haf amile.

When you started school, how many other children were in the school? Do you
remember?

Will, there's...
Therewere pretty many?

There was quite afew in there. | don't remember when there was... oh, yeah, there was fifty,
sxty kidsthere,

And they... oneteacher or ...

Oh, no.

Had more?

Oh, we had three teachers.

They divided... they divided them up by grades?
Yesh.

Do you have.. do you remember anything, any special stories or anything that
happened then in school or on the ranch?

Not particularly, no.

Okay. How long did you stay in Chatsworth?
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| Ieft therein... oh, | don't know. | was about seventeen or eighteen, | guess.

[Note: Pausein interview.]

AK:

AK:

AK:

AK:

AK:
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When you left?

Wédll, | took a... another kid and | took atrip up to San Luis Obispo and around, and then |
went to... that was about, oh, | guess eighteen or twenty, somewhere around there, | went to
Oklahoma; vigted some friends back there. And, you know, theres lots of things that
happened, you know. There was dways something going on, you see. To pick any one thing
out, why, it's hard to do.

Just tell me some... anything. Some of the things that were going on. Queenie told me
one story about how when they were filming the movies that you were sent to pick up
some of the actresses or something... | think she said Lillian Gish... and you hadn't
ridden... and you had to ride on a horse, and she hadn't ridden on a hor se before.

No, no.

No?

No. No, no, no. Yeeh, Lillian Gish was there but she wasn't involved in the horse dedl.
Oh. That was somebody €else.

That was somebody else. That was a... that's a couple in the tunnel, when they stopped the
train in Chatsworth, couldn't go through, see. | rode by there on my saddle horse, kid-like, you
know? People come around admiring the horse, and this one lady wanted to ride the horse and
| said, "No, heisn't broke yet," and | says, "I don't want you to ride him." And her husband was
there. Oh, he said, "She's an old cow hand.” He said, " She's ridden horses before you were
born." They took meinto it, see? Well, she got on the horse, and | don't think sheld ever ridden
anything but maybe a bridle-trail horse or something like that, see, because she kind of kicked
him in the ribs and he started to run. By God, he just took off for home. And she was hanging
onto the saddle, see? Shedidnt try to stop him or anything. And it was over amile.

From home. And he stopped when he got there?
And he come right up to the shop and he stopped, and shejust...
Fell off.

Wi, went right on over on her head. And the blackamith was there, too. A little kinda off the
subject; you can't put it... Well, | won' tell you, 'cuz...
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Why, isit that bad?

If it wasn't on there, I'd tdll it to you.

Why, if it's nothing that bad.

Okay. I'll tell you after we turn it off.

Oh, okay.

[Heavy coughing] ..Wel anyway, the husband, he said, "Why did you just let her get on that
horsefor?' | said, "You told meto." | said, "You said shewasarider." And | said, "She'snot a
rider a dl." Sol sad, "Shell be back." | sad, "She goes... the horsell go home and they'll

bring her back." And they did. They brought her back.

What did she haveto say after that?

Well, she didn't have nothing to say, ‘cuz al the front of her dress... she had agrey dress on and
it was dl wet. And she was into that train, see? All the people from the train was there. They
saw it dl happen, you know. Dad said, "What happened?’ | said, "Wdll, she wanted to ride the
horse” | sad, "l didn't want her to because the horse wasn't broke yet." And | said, "Her
husband here had said she had ridden horses before | was born and was a horsewoman, | said.
"S0 if she's a horsawoman she can ride the horse.”

But it didn't turn out that way.

It didn't turn out that way. So we had quite atime over it, alot of fun over it.

What do you remember about your parents, about the ranch and stuff; how they ran it?

Oh, I don't know. | don't remember very well, you know. Dad was agood rancher. Mother
was a hard worker.

What... how many people did you usually have boarding there?

Well, there was dways eight or ten around there, when they was farmin’. There was teamgters
and stuff, blacksmith, everything, you know. Especidly during the harvest season there was
quite a bunch of 'em. Mother had a tough life because | had a brother who had the infantile
paradyss. Shetook care of him al thetime, too. It broke my folks. Y ou know.

Y eah, having to take care of him.

Having to... doctors and one thing or another... he lived to be around fifty years old.
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Did you ever go back and livein Chatsworth?

Yes. | married and was working on aranch there.

Which ranch?

No, | wasn't working on the ranch; | wasworking in Los Angeles at astedd company and it was
during the war. And then after ranchers... kids to work on the ranches because they as taking

so many of them, see? Wadll, I'd only had one eye, and so | got married when | was in town
there [heavy coughing] and then | come back out, was foreman on aranch.

AK:

AK:

AK:

AK:

AK:

AK:

AK:

AK:

AK:

On whose... whose ranch?

Mr.[?] ...Davidson.

Thiswasout in Chatsworth or-...
Yes.

Davison? What was hisfirst name?
Amdlr.

Amgr?

A-ms-t-r, Amstr.

About what year wasthis? What, after the war?

Wil it was during the war.
Oh, during thewar.

Yeah and...

What types of things did he have on the ranch, on hisranch?
Weél, | had... we had dfdfa, had beans, and orchards... oranges.
Wherewasloc... where was thisranch located?

Just east of Chatsworth a little bit. And then over on... he later moved from there over to... |

can't name the street.

That's okay.
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It was on further east there, right off of... down from Motholandin [gar bled] Canyon.
What did Chatsworth look like then?

Widll, it hadnt... it hadn't grown too much. Actudly, it had not grown too much. There was...
oh, there was another store there and...

That was... when... wereyou still there when they started to divide up the ranches?
Widl, no. | wasworking for the forestry when they began breaking up, redly bresking up. Of
course, they broke up the ranches in the Vdley before that, but then they... when the Big Dedl
came, why, they...

[End Tapel, Side B]

[ Begin Tape 2, Sde A]

A show for...

A show for... for people on the train, see, and she did.
Not thetype of show she wanted.

Oh God, her face was red.

Thisis Tape 2, Jess Graves, who is... when you... how old were you when you moved
down into Chatsworth from the place up on the mountain?

| must have been about four or five.

Oh, you wer e very young then.

| was very young; very, very young.

So you didn't... so you started school when you were down then.
Oh, yes. Yes.

You never had to go from up there?

No. Mother used to go to school from up to Grandmother's place. When she was to take
horses to break and rode to schoal, 'cuz it was two and a haf miles...
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So she'd break them on the way to school ?

Wéll, sheld break the horses for ‘em, and when she had them well broke, then shed get another
one, see? That's the way she went to schoal.

So she was wor king while she was going away to school.
Yesh.
What do you remember about some of your auntsand uncles? What werethey doing?

Wadl, | had a... an uncle that... that was Kdly's dad.

Hisname was Charles, right?

Y eah, Charlie Johnson, Ole Charlie. He stayed there on the ranch until hefindly died. And then
Uncle Will, hed lived on aranch down below. He'd worked around different places. He didn't
ranch any, and | don't remember much about Uncle Will, when he died or anything.

What about his children?

Wéll, there was Grace and Marguerite/sp] ... the girls, and there was Bill, he was near my age.
Bill and | traveled around together quite a bit. Then Merrill, and Merrill went to work for the
telephone company. Bill, he was a carpenter and one thing and another after he got bigger.
And the girls married.

And then there was Uncle Norman and Uncle Eastman. Uncle Eastman was the youngest
uncle. He stayed on the ranch, oh, | guess until about the time Grandmother died.

He was helping her on theranch?

Y eah, he was the one what stayed on the ranch with her. He kept up the telephone from the
ranch down to the Valey.

How did the... theranch had its own water, right?

Huh?

Theranch had its own water?

Yes. Yes sorings. And Uncle Norman, he... when he worked out, then he worked for the
foredtry, same as | did. And then on my... that's dl my mother's [side of the family?]...

mother had then Christy, a Sster; and Aunt Ndlie, a Sgter; and Aunt Hannah a sigter, but they
lived out of town. | never knew them much.
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They had left Chatsworth by then?

Yeah, yeah. Then my dad's brother, Uncle Harry, he moved in there later, bought a place. And
he died.

But he had come from Long Beach; isthat right?

Wédl, no. He was in... he was down around Pasadena some place there, when he came up
there. Hewas amechanic. TherewasaJA. Graves... sameinitials as mine. Hewas head of a
bank, Farmers and Merchants Bank there. And he was a chauffeur for that Graves for along
time... distant relative, way back. And then he was... he was a mechanic.

And then heworked out in Chatsworth probably?

No, he never did work... he was...

Just moved out there?

Just moved out there and retired.

S0 you... but where were you... you never went back to live after... there after the
forestry?

No.

You've been up here... up in Northern California since then?

Well, | came up herein... | came up herein 1940, | think it was. Y eah, 1940.
So you've been away from that area for alongtime.

Yesh.

Do you ever go back?

Oh, yeah. | go back.

What do you think of all the changes?

Oh, well, it'sjust changing, that's al; same as this country's changing.

Yeah.

This country's changed terribly. And Chatsworth, you know, it's growing. It's bound to
20
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change. They... Oh, yes. 1... my wife has a Sster down there, a niece and a second niece...
two nieces. So we go down quite often down there.

Do you remember anything about the family picnics up on the ranch?

The family what?

Picnicsup on theranch?

Oh, yeah. We used... you know, they had big lawns there, and we used to have picnics there.
They had the reservoir where the kids could swim, you know. Y eah, we used to have picnics

theredl thetime.

Do you remember anything about the movie people when they camein? What was...

Wedl, yes. When... | think | wastelling you that sory...

Oh, yes. Yeah.

... about the ride, the movie people, they came in and the stars al come out in the big
limousines and others come out on atrain. We had nine flatbed wagons that we used to haul dll
these extras up there by... well, where...

At the lverson Ranch?

No, no. It waswhere...

Up in the mountainsor down in the¥a

Y eah, west of Chatsworth?

Santa Susana? Simi?

No, no, no, no, no; right west of Chatsworth.

Topanga Canyon?

No, no, no, no, no. That'sway off south. Thisisonly just several miles out there.
He's... Roy Rogers.

Oh.

He was one of the... we were hauling them up there at that place and they took the pictures
there. And then wed haul them back and be out there the next day and get 'em. And then
they... they took alot of pictures around there. And the Iversons wasin the picture.
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| remember one time | was standing out watching them, you know, and they had somebody
riding off in the hills.. some cowboy riding up a hill and he couldnt... he wasn't much of a
cowboy. And | went down there and | said to the director, | said, "Do you want me to go up
there and show him how to come off there?' He looked a me and said, ""Can you do any better
than that?' | says, "You're damnright." Wdll, I climb there, whipped the horse up and away we
come down, just big jumps right off that thing, you know. And the director says to the actor, he
says, "Now that's the way | want you to come off of there" | got abig kick out of it.

Yeah. They should havelet you doit.

| don't know, maybe they did. | don't know if they were taking pictures or not.

You don't know if the back of you wasin the movie or not?

Yesh. | don't know.

And theré's afellow by the name of H. H. Knibbs wrote western stories. He come in here and
he wrote a story... and | can't think of it. | used to have the book... it disappeared... with his
nameinit. But friend of ours, Jack Sparks and I, was the two leading...

Characters?

...Characters in the book, see.

Oh, he came up and lived there for awhile wrote about you?

Oh, yeah, lived there and wrote the story. | lost that book somewhere or another.

Henry Herbert Knibbs, Overland Red: A Romance of the Moonstone Canyon Trail.
Boston and New York: Houghton and Mifflin Company, 1914 (Special Collections, PS
3521 .N5 084 1914)]

What does he haveyou doing in it? Wasit true?
Huh?

Did it... wasit truewhat hewrote that you had done?

Wél, he took incidents, you know, and built 'em up into astory. Yeah, alot of it was true, you
know. Of course, alot of it was hisimagination, too, you know.

Likewhat kind of thingsdid you do that he wrote about?
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Will, we took... being a cowboy, cowboy. It was acowboy picture, like these westerns.

Trying to think of... do you have any special things you'd like to describe of early
Chatsworth?

The rock that sits up on top of the hill up there. People got al excited. They was going to go
up there and roll that rock off. They packed abunch of crowbars and stuff up there, you know.
W, that thing is sunk in the ground, you know.

Why'd they want to do it?

They just wanted to rall it off to seeit roll. We just laughed at them. The one thing we knew
they couldn't rall it off athere. They had... well, | don't think... | doubt whether there's a crane
thet could handle that thing.

So what happened? They just tried?

Wi, they got up there, they got to looking and it, and they... it was a lot bigger than they
thought it was going to be, I'll tell you. They thought it was just tipped there and they could pry
it up alittle bit and rall if off.

That didn't work that way.

No. One time when we was kids, there was two Dutchmen owned the old hotel down across
from where the sorewas. And this Dutchman, he wanted a crow.

A crow?

A crow. So we knew where some crows nested on the face of that diff there by the Stoney
Point, you know?

Um-hum.

So we watched them pretty carefully. We figured these crows was about ready to fly from the
nest there. And by God we got a rope fastening up on top and we went down that crevice and
we got that young crow, and we took it down and gave it to the Dutchman. Now, he even
cdled him "Bismark." And, oh, that crow was around in the kitchen and right on his shoulder
and everything, you know. And he was just a pest.

So, he wanted a wildcat then. So | caught awildcat. And | thought | had killed him. | hit him
over the head and | thought he was dead, and | was carrying him over my shoulder and he
come to and grabbed me by the hed. Wdl, anyway | took him down and, by gosh, he was
pretty much aive, so tied him up and brung him down to the Dutchman. He was a big wildct;
mean, oh God, he was mean.
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So anyway, the Dutchman had this wildcat, you know, and the damned wildcat was dways
grabbing at the little chickens, you know. They'd come around and they'd go in the pen and
edt... grab it, you know.

$0... and the darn crow was adways doing something, you know. And by God... I don't know,
the crow done something to make the Dutchman mad and he said, well, "I'll throw you in there
with that wildcat!" He grabbed the crow and he throwed him in there [dlaps his hands] and the
wildcat got him, just like that, you know. He couldn't get him out then, see. Then he fdt bad
about it, you know. So he went and had the cat killed. He said, "I'll fix you, Il throw you in
there with that wildcat!" The wildcat finished him.

Queenie was saying something about the... you caught a wildcat once and they had it
for stew.

See " Queeni€" GravesBillingsoral history interview.]

Yeah. Oh, that was... | was trappin’ them there at home. Mother was going to take a bunch of
the school teachers up to Oat Mountain to the snow. So, | told her, | said, "While your out, I'll
have supper ready for you when you get home." | had caught awildcat and they'd saw it. So
after they'd left | was out there skinning this wildcat and my dad was there watching me. | said,
"You know, I'd like to feed this wildcat to those school teachers” And Dad said, "Wel go
ahead, but you got to set down and eat with 'em.” | sad, "All right."

S0, by George, | got the wildcat dl cut up; put him on to make a stew. | had to parboil that
darn thing three times to get the cat smdl out of it, see. Oh, it was strong! But, findly, it tasted
al right... the meat tasted dl right. So | put in the vegetables and everything; made a big pot of
stew, you know. Was quite a bunch of them went up there. Made enough for dl of 'em. So
anyway, everything come dong fine. They came down to have supper, and | had to eat there.
Dad wouldn't eat. But | had to Sit down and | ate with ‘em.

Your mother ate with them, too?

Oh, yeah. So one of the teachers said, "Hey Jess, what'd you do with that wildcat that you had
this morning?' | sad, "l skinned him." And Mother says, "Wel, if | know anything about it,
were egting it now!" Oh, she sad, "Mrs. Graves, don't say that!" She sad, "That... that makes
mesck!" shesad. Mother didn't say anything more, see?

And 0 the next day they weredl in church... thisis on a Saturday... and next day wewere dl in
church. One of the teachers was dttin' there with her... | don't know... a little bresk in the
sermon or something. Mother says, ™Y ou know last night,” she says, "that was wildcat we were
eating!" She says, "Oh Mrs. Graves..." [Makesthe sounds and laughs.] She got sick right
there. Oh, we laughed about that.
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How wasit living in the same house with your school teacher?
Huh?
You had to livein the house with your school teacher?

Weéll, we had... there was one teacher boarded with us, see? But there was two or three of the
school teachersthat was... oh, there was bunch of others, you know.

Bunch of people?
Y eah, bunch of people went up to the snow. But, anyway...
You fed them.

| fed them. [Laughs] Yep. We had alot of fun over that. That school teacher got sick; she
went outside; ooh, she was sick, just thinkin' about it, see?

Uh-huh.

Lord, it shouldn't have made her sick then.

It wasall over by then.

It wasdl over.

If shewas going to be sick it should have been the night before.

Yeah. We had a... we had kept school teachers there for along time. One of them findly left;

she left. It was great. She says, "I never had aplace that | enjoyed any more than being here.”
But she says, "Those boys drive me crazy.”

Harold Johnson, he came down. He was kind of sparkin' this one school teacher. Well, we dl

went down to the store and we was comin' back, you know, and they went by, and | said, " I'm

gonnaride with 'em.” And | run on my tiptoes and | get in the back end of the buggy. Sit down
in there and...

And they didn't know you got in.

They didnt know | got in. | rode around with them for two or three hours. Then the next
morning at breakfast | begin to tell them what happened. And that teacher was embarrassed.

God, she was embarrassed. They didn't do anything wrong or anything. | think the thing that
embarrassed her was to think | wasriding there dl thetime. Oh, Lord.
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And shedidn't know it.

No. But anyway, by George, shefinadly moved out. Shesaid " Mrs. Graves, | never enjoyed a
place.." She says "Those boys would do anything in the world | wanted for me." She says, "'l
think they al love me" she says. We did, you know. We dl thought a lot of her, you know.
But she says, "They can think up the darnest thingsto do." [Laughs] So anyway, she moved
down... there was another big house down... the Grey's... she moved down to the Grey's
because dl three teachers stayed there together.

A little bit quieter?

Yesh. We had alot of fun.

Wiell, when thereisn't entertainment, you make your own.

Wil that's right. We had to... we had to figure out things like that for oursalves, you know.
There was nothing to do, any place to go, anything except your own deals. Fixed up... and we
fixed them up. Yep.

Well?

Wil. Oh, | could probably tell you stories dl day, you see.

Tdl meone or two more.

Hell, | don't know. It's just something that comes to you. | was going to tell you something
more about those movies. [Pause.] No. | can't think what it was now.

That's okay.

0, they put in some oil wells up there, north of Chatsworth up toward where the old cow ranch
used to be. We hauled ail up there... the ail for the fudl, you aready know.

Um-hum. Where'd you get the oil from?

Wi, they shipped... shipped it up on the train, got it into the tank wagons and then hauled itin
by horse and buggy... or the teams, so they could use if for the fuel. It was quite a project.
They never got any oil there, but later up on the big mountain they got... there are quite afew ail
wells up there now.

When thefirst carscamein, werethey used around theranch?

Well, yeah. | think... well, Dad never did learn how to drive; he never did. | had the first car
that we had. 1t was an old Ford. But, it just kept building up, you know, until there was more
and more and more of 'em. When | was akid we didn't have no cars at dl.
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Did everything on horseback or walk?
Yeah. Horseback, horse and buggy, walk, bicycle.

Did you ever have to work at your grandmother's ranch or she was... by the time you
were working she wasdown in the Valley?

Wl no, | never worked on her ranch at al. | wasjust akid when she was up there. Then they
findly moved down in the VVdley, that's when they sold the ranch. But, I... oh no. | was... Wdll,
| wasn't too old when they sold that ranch. That was before | was married.

What year wereyou born in?

'96. 1I'm 82 now last past. 12th of November was my birthday.

Your birthday?

Yep. Now how are you gonna... how are you planning on using thisinformation you're getting?

Okay, but let meturn thisoff and I'll tell y....
[Note: Tape machineisturned off. Turned on an interview continues)]
...one for this, you know, 'cuz people would be interested in these names. Frank...

Frank Ruiz. Um...

Y eah, Frank Ruiz, and Bill Miranda.

Minnie Palmer.
Minnie Pdmer.
These are people who wer e growing up in Chatsworth with you.

They were people that were there in Chatsworth. The Mirandas and Ruizes, we went to school
together. Minnie Pamer is older than we are, but she was doing very good the last | heard.

Y eah.
Facilitieswere...

Wer e good.
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... were good. Outside of that | can't think of any tie-in that would know where those people
were at. As| say, Theodore was in Fresno. Now | haven't seen him for several years. We
used to stop there every time | went up and down the Valey. You know, we were awful close
friends together.

In Chatsworth there are a lot of people from all different backgrounds, weren't there?
What? Spanish,and Ir...

Oh, yes.

...and you said Irish?

Yeah. Wdl, her dad was, | think, alocomotive engineer.

ThisisFrank Ruiz'swife; right?

No...

| mean, uh, Bill..Wait. Ted, uh... Ted Miranda'swife. Or Bill Miranda?

No, Ted Miranda's wife...

Yeah.

... Jlig, it was her dad.

| see, who wasthe locomotive...

Yeah. Hewasan engineer. And hewasanice guy.

So did they livein Chatsworth or did they... they just took thetrain through?
Uh, | think helived in Chatsworth. | don't know. This, | don't know. | don't remember.
Do you have anything else you'd like to say about the history of Chatsworth?
No. There's probably alot of things thet | could tell you if they just remind me of 'em.

Of anything. Let'ssee. The church or the school or movies or the ranch? 1'm trying
to think of any subjectsthat would bring out stuff. Twin Lakes? Um, tunndl...

Widl, thetunnd...

Wetalked...
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We talked about the tunndl.

How many... you had alot of horses on theranch?

Y eah, a one time we had about fifty, Sxty head there.

Did you... you brokethem to sell them or...

Widll, Dad and Trekder, Hill and dad were partners one year on the west ranch.

Which isaranch they leased?

Y eah, on the west ranch... not the west...yeah. Wasit the west ranch? Yeah, | guessit was the
west ranch. Well, they had alot of stock, see. They had to have a lot of dock. They didn't
have too much in the way of machinery in those days, you know, the folks... to everything was
handled by horses. So, they had alot of horses.

How many people did they have working on theranch?

Oh Lord, oneyear | have an ideathey probably had thirty, forty men working.

About how many acres?

Well, there was dmost 3,000 on the ranch they was farming.

Now, had they bought thisland? Leased it?

No, just leased it. That's when the Farming and Milling Company broke up, and they leased it
out for a... well, the folks leased it for ayear. And then they began subdividing. Y ou see they
built that Pecific Electric Line out there; transportation and...

What... wer e the stage coaches still going through?

No. No.

They stopped by the time you were born?

Yeah.

'‘Cuz thetrain wasthere.

Yeah. Thetrain was there and then the stage coach didn't run anymore.

How did they deliver mail to you?
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Wedl, as far as | know, from what | remember about the mall, it came on thetrain. Before that,
| don't know.

Did you ever haveto gointo L os Angelesfor any...

[Begin Tape 2, Side B]
... but didn't you have to make any purchasesin LA? You had everythingyou needed
in Chatsworth?
Wéll, they... they did alot of shopping. My grandmother went once a week to San Fernando.
She took her eggs and her butter and produce, whatever she had; shed trade it in and then
sheld bring stuff back, see.
Dry goods and...
Y eah, anything that she wanted she got at this one store in San Fernando.

What about your mother and your parents when they needed things? Did they also go
into San Fernando?

Well, actudly when we were down there, they had the little sore down there and 1... | don't
even... the food come from the store. Therest of it, | don't know anything about.

Your clothesand stuff?

Oh, we got clothes there too.

That... those things camein by train... right?... tothe store?

Yep.

Your father just ordered them from some placein L.A. or San Fernando?

Widl, usudly the store man ordered them. | just don't remember anything aboLt...

You weren't interested in that.

W, no. The store was down there. Phillips Store was there, and that's where al our stuff

come from; groceries and everything came from there. And later Dad bought the store, Dad
and Hill.
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And Hill was also doing some farming; right?

Wéll, he and dad were partners.

Yeah. But before he had the storedid he... he was a partner in the farming?

Yes.

Okay.

Yeah.

What... had Hill been in the area a long time?

Yes.

He... had he grown up there or he camein as... you really don't remember.

Wedl, | think he nust have grown up there. | don't know. | remember his mother. She was an
old, old lady. She chewed tobacco, and sheld spit, you know. And she raised geese, and she
plucked those geese, sold the feathers, had a big garden.

Wherewas her house? Do you remember?

Weéll, right where her place was now. It was due west of our house.

By wherethe Chatsworth Park isnow. They've got a park back there.

Wéll, our place was right beside the park..

Uh-huh.

... how, see. The main ranch, it's alittle bit south and right west of there was the hills there...
right over next to the hills on the other Sde of that suff there... that big subdivison stuck in
there.

Oh, yeah.

Right west of them was the Hill property. It's 160 acres, | think, in there. And, uh...

You don't know wher e they came from originally?

No, | dont. No, | actudly don't. Don't think | ever heard or it didn't register. No, they were

there when we moved down when | was a kid; four or five years old when we moved down
there.
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Now, how many children weretherethen? Lovel, Hill had what... Minnie Palmer?
There was Minnie and Lovell. There was Glenn... he's the one that had the arm broke, the arm
off. And he wasn't... he was a cousin or something of theirs; | don't know. And he sudied law;
an atorney.

Now therewas a... it'shere... Mr. Grey was the first judge, or something? Something
about a court beingin his house?

W, Tetzlaff, Tetzlaff used to be the judge. | don't know whether Grey was ever the judge or
not. | don't know.

Tutzlaf?
Tetzlaff, T-e-t-z--adoublef.

And he lived... he was a judge who lived out there or he just came in in case you
needed a judge?

Weéll, he was there when we moved down there.
Um-hum.

And | don't know where he came from or anything.

Did you have the court... he have a court there?
Wedll, hehad a.. just like ajudge...

Like a chamber?

No, no, no, just his house.

And if there wer e any problems people cameto him?
Yep. When Dad was the congtable, he had thejail on his place.
Oh, on your place?

Y eah.

You had thejail?

Yesh.
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What wasthat like?

Wi, it was made out of 2 x 6's[lumber] lad like this, you know; two big doors on it; two cdlls
init.

Did you have many peoplein there?

Oh, once in a while, they... Dad had old Jm Bannon in there one time. He was drunk and
rasn' hell and Dad put him... locked him up, you know, to sober him up. So anyway he
decided he was going to burn hisway out, see. Y ou know, it was smoking down there. Well,
anyway someone told Tetzlaff, the judge, about it so Tetzlaff goes up there and sits there awhile
with his shotgun. Findly he said to Dan... he cdled him by name... he says, "When you get that
hole big enough to stick your head out, I'm dtting here with a shotgun." The guy put it out, you
see. And, well then my dad turned him loose the next day.

What was hisjob asbeing the constable? What did he haveto do?

Wi, served papers and... you know. Any disorderly stuff he was supposed to straighten it out.

The old hotel which was down there close to where the store was, the Phillips Store, was run
by old Kate.

Kate... Kate Phillips?

| can't think of her last name. Anyway, everybody knew her by Kate.

Sheran the hotdl?

Yeah. And shewas atough old cookie. When Dad was running the store and one time he was
going over to the depot to pick up some freight coming in, and here was old Kate laying dong
the side of the road, al of her dresses pulled up and tied up on top of her head. So Dad
stopped, you know, of course, cut the string on top of her head and got her clothes down, and
she just cussed Dad up one sde and down the other, you know. She'd exposed hersdlf, see.
[Laughs]

How did she get likethat?

Somebody did it. Somebody did it to her, see. Dad never did find out who it was. She
wouldnt tell him anything. Dad used to laugh about it. Oh, Kate cussed him out.

Who wer e the people who stayed in the hotel? Who would come out there?

Oh, drummers and one thing and another, you know, would stay in there.
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Drummersfor the...

Traveling drummers, you know. Salesmen. And people boarded in there, some of them. Had a
kitchen. A lot of things happened down there.

When... what did the main... the center of Chatsworth was this... what?... this school,
the church, the store, and the hotel. Those were the main thingsthere?

Y es, and they weren't quite close together. The school was up there at the four corners where
the school is now, the church was halfway to the store, south; and, then there was Phillips Store,
and then across was the hotel, and the railroad there that went up to the rock quarry, to get the
rock out... Well, people gradudly began moving in, you know, and...

Building things up.

Like whet it is now.

Not a ranch community anymore.

No.

A couple of horsesand things, but not...

Oh, yeah.

People, | think, are even cutting... the few acresthey have, they're cutting that down.
Yep.

Property gets expensive.

Oh Lord, it's out of sight down there.

Do you remember how much your father paid for his acres?

He traded.
Oh, that'sright.
Oh, you could buy ranches down there... you could buy ten dollars an acre.

Yeah. Thiswasin... what?... about 1910 or something, it was about ten dollars an acre,
or when wasthat?

No. I'd say it was around 1904, '05, '06.
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You'd get aranch for ten dollars an acre?

Yesh.

So you didn't need that much capital to get started?

If you had the money, yes. All that ranch there belonged to the Porter EState.
Um-hum.

That run clearly to the road that runs to San Fernando. From that it went to the top of the Oat
Mountain someplace. Y ou coulda bought that for $2.00 aacre.

What... what did they... did they..was that a ranching? That was ranching not farming
they used there.

Wi, it was ranching, farming. Whét is the difference?

No, | mean they had cattle. It was... they didn't grow that many crops.
Oh, yeah.

They were growing crops?

Crops down below, sure.

Oh, and in thehillsis... they grazed... grazed the cattle.

We run that cattle up there, and they run lots of sheep. We run cattle up there on top of the
mountain, and sheep used to get across and we was a-fightin' dl thetime.

What? Y ou werefighting about whose land or whose cattle?
No. Wewas fighting to keep the sheep off, you know.
Oh.

They'd come over across the fence, you know. Nobody got... shootin' or anything like that, but
we was dways chasing each others ... or chasing their sheep off.

What? You... did you have them branded so you knew whose was whose?

Wéll, they would... our brand was there. Our brand was the Circle G and the sheep... they, |
don't know if they branded them or not; they probably did. | dont know. They were
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dtogether in aflock anyways. If there was any sheep, it was theirs. If there was any cattle, it
was ours.

Did you... what? You had the cattle for milking?

No. Beef. Besf.

And you sold it to...

Oh, sometimes we sold it to cattle buyers who'd come around, sometimes we sold it to old

Clem that had a daughter house over to San Fernando, but usudly to buyers that came around
and bought our cattle. Paid nicefor it and sl it.

Yep. Wdll | think that's about...
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That's about it?

.. it. I'll probably think of a dozen things later on. There's my picture of when | was alittle guy.
How old wereyou then?

Oh, about five or Six.

It'sanice picture. You look like you have on your Sunday-best suit.

| did.

Bows and everything. That'sreally nice.

Y eah, that's the old man of the mountains.

Wil, you can't... any more old memories, any of Chatsworth; descriptionsor anything?
Anything you'd like to have recorded about the history of Chatsworth?

No. Oh, therewas an old character that lived there. His name was Betro[sp].

Beto?

Betro.

A Spanish name.

A Spanish name. The story on him was that he was... had a ranch in Mexico, and he was

medly in love with some adjoining rancher's daughter and wanted to marry her. Anyway, his
par... her parents was againg it and they didn't get married, so he sold out. Now that's the
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story that we had heard.
When we took our ranch, there was an old adobe house on this ranch; one room.
Thiswas when you took your ranch down in the...

When we trad... when Dad traded. There was an old adobe house there. And this Betro lived
there in that house. Then there was another house built there, this old

old-timer, where that house is 4ill standing. It's been added to and it's there in Chatsworth
now; our place. Betro used to stand out in a certain place, you know, and every so often held
go to the store... once a week, ten days, every two weeks... and had a little cart with a long
handle on it; tugging on it. Hed buy what he wanted: groceries and stuff. He aways used gold.

Huh. Where'd he get the gold?

Hed get slver in change but, you know, when hed come back again he never brought any
slver; it'sdways gold he paid with.

Wheredid he... he had bought...
Well, he had sold out his ranch in Mexico.
He sold for gold.

Evidently. Wdl, anyway when dad moved into the place down there, why, uh, old Betro used
to stand out in a certain place he could see. And | was up there one day, and by this here base
of thisbig oak tree was dugout and there was a pile of loose dirt there. And in the bottom there
was... where thered been a stedl box lifted out. Y ou could see the rust from the Sides.

Um-hum.

And Betro was gone. He had moved up to another place. He used to come down there and
stand and watch, you know. So he moved up to another place. He had alittle shack up there.
And, uh, he used to stand out on alittle knall; held just stand there for along time. Watching.

The railroad come around and they moved him, you know. They were blasting right there and
everything, and they just moved him out. Again, | found it again. The second time under this
big oak tree, there was a hole. There's where the box was pulled out again, and Betro was
gone.

Then he usad to stand on a little knoll up on the grade, back up from the other sde of the
tracks, where they were blasting. Stood there for... oh, many times you'd go up there, youd
see old Betro standing out there.

Well, Dad used to talk to Betro. Says, "Betro why don't you come down and live down at the
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house [we'll give you] inthe old adobe? Tel me where your money is”" "I don't have money."

"Yes" Dad sad, "You've got money. Y ou know you have. Every timeyou go to the store you
take gold. Never any Slver back, dways gold. That's been going on for years.” He says, "I'll
give you a home so you won't have to cook for yourself, well feed you and everything. When
youdie, why, I'll take care of you."

But anyway, Dad used to drive by and see old Betro, you know. Well, one time he come by;
it had beenraining. Betro was dead. So, Dad was going to bury him; had the boys dig a grave,
and they tried to get the priest to come from San Fernando but that was too far. So Dad went
to our Methodist minister and told him, said, Y ou come up and say afew words." "Oh no," he
says. "He's a Cathalic. | can't say any words for him." Dad said, "Yeah. You're gonna say
some words for him." He says, "I cant." He sad, "Wel now," he says, "youre going to
because if you don't, when we bury Betro, I'll bury you with him! Betro is going to have afew
words said for him. And you're gonna do it!"" He did. He said a few words and Betro was
buried.

Upon where he'd lived or...

Right where... just alittle ways from where his cabin was, just a little ways from where he used
to stand dl thetime. Well, | went up there with these guys that could locate stuff, you know, try
to find that...

What, with a stick or...

Y eah, to pick out gold and everything, you know. Anyway, we never found it. And it's there
some place. | know the place yet.

There must bethesilver there, too; the silver and the gold.

Yeah. Yep, oh sure. He never had anything in the house, not anything. There was an old, old
shot gun. It wasn't a shotgun; it was arifle. Hed made the stock; whittled it out of a sycamore
limb. And the hammer, hed best it out of iron. We had that for years around here, around
home. And | don't know what Dad ever done with it.

So somewhere buried up arou... in those hillsis Betro'sgold and silver.

Yep. Yeah. It'sgot to be within... it's gotta be within a certain little area there. It'sian't too far
avay.

Arethereany oak treesthere?
No, there's not.

So he couldn't have buried by atree.
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No, no. But therésalot of big rocks there and it could be buried right by a big rock.

But what'swith that... what'sin that areatoday; do you know?

Wéll, that's up where the Manson's were. It's on the property that the Manson's were on.
Charlie Manson and his followers before they were arrested for killing Sharon Tate.
For more details see Vincent Bugliosi, Helter Skelter. New York: Norton Publishers,
1974 - HV6533 .C2 B83 and David Edward Cooper, The Manson Murders. A
Philosophical Inquiry. Cambridge, Mass: Schenkman, c. 1974 - HV6533 .C2 M 355.]]
They might have found it.

No...

That just adds more intrigueto that area.

Yeah. Yes gr. | tdl you what; that'll be found some day. | know it's there.

If somebody isdigging around, they'll find it.

Will, | don't think anybody will dig there because there's very few who know the story.

Yeah, but | mean, but if someonewasjust digging to, you know, build something.

Oh. yeah. That'sright. Somebody be excavatin' there to build something and... boom!... there
it be. Yep.

| don't know who ownsthat land now.

Wsll, | don't ether.

After the Manson thing nobody wanted to have anything to do with it.
Right in the big boulders in there, the big rocks.

Wadll, that was near the I verson place; wasn't it?

Huh?

That was near |verson; wasn't it?

Will, you know the road that used to go up... the old road.
39



AK: Theold Santa Susanna Pass?
JG.  Theold Santa Susanna Pass before the... what run through the Iverson place, it was only, oh, a

couple hundred yards across to where he used to stand. And lverson's was... well, the road
went here... and the Iverson place right over here over the hill.

[Note: For a description of Santa Susanna Pass and its history see the Santa Susana
Mountain Park Association Collection in the Urban ArchivesCenter ]

AK:  Soyou should come back some day and look for it. You might find your self some gold.

JG:  Yeah. Get oneof these gold finders, huh?

AK: Yeah. Get one of those electrical whatever... Geiger counters, whatever those things
are.

JG: I'm not s0 sure but what it couldn't be found.

AK: It probably could, 'cuz you'd know where to go. You should get one of those electrical
things and go down there.

JG: Ha What would I do with the money?

AK: | don't know. It would beinteresting to find gold. It'sprobably old Spanish gold.
JG:.  Wadl, | don't know. No, it was American gold.

AK: It wasAmerican gold?

JG.  Yeah, it was American gold.

AK: Innuggets?

JG.  No, gold dollars. Gold twenties.

AK:  They'reworth morethan that now probably.

JG. A twenty isworth at least $50.

AK: Not too many peopletradein gold anymore.

JG: No, no.
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Most... but then it was accepted at the store. That was...
Oh, yes. It waslegd tender.

What did they do with it?

Wi, it wasjust change.

Change?

It was just change, you know. It was gold. Everybody had some gold in their pocket, you
know? It wasjust legd tender.

But heonly paid in gold. Hedidn't... he never used hissilver change?
We don't know why. We never did figuréd out why.

He didn't like the silver for some reason. Either that or heliked it and didn't want to
giveit back.

| don't know. | don't know.
Something peculiar about him.
Yep. Yeah

About the old minister, Dad says, "You're going to preach at thet, otherwise you're gonna be
with Betro." [Laughs.]

And he went.

He preached. Yep.

Arethereany other peoplelike Betro around?
Huh?

Any other interesting characters?

...[Garbled as he softly speaks to himself, remembering.] There was a Spanish man. His
horseran away. No one exciting.

Thiswas a Spanish man.
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Yeah. Anyway he said to Dad, he says, "Y ou seen my caballo [unintdligible]? Hesaditin
Spanish and English, you know, both.

At the same time. Did you remember the story you were going to say, something
about the movie you weretrying to remember.

Y eah. | think the Gish girl [Lillian Gish] rode with me on that... on that wagon

You drovethem from thetrain up tothe....

Y eah, up to the Roy Rogers place.

Wereyou just... they hired you to drive the wagon?
Drive the wagon up and haul 'em up there.

Did the... did you usually just meet the train with your wagon and then anybody who
wanted to could hire you to take them up there?

No, | believe... the company was paying for that.
Oh.

The company was paying for that.

The company told you to go meet thetrain.

Yes, the company sad, "Mest the train.” And we had... a one time had nine wagons. They
had alot of people there, you know.

That was, | guess, when D. W. Griffith wasfilming out there? Who... | don't remember
thedirectors.

| guessit was. | guessit wasD. W. Griffith.

| think Lillian Gish is gill working in movies. | think a movie... shewas... amovie just
came out that shewasin.

Oh, wdl. She hasn't much... she'san old lady now.

Yeah, but... No, she was... she just made some movie. She plays... where she plays an
old lady.

Widl, sheisan old lady, I'll tell you, because she is right close to my age, when she was young
when | was young.
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[End Tape 3, Side B]

[Begin Tape 4, Side A]

Thisis... I'm continuing with Jess Graves. Thisis Side 1 of Tape 3. [4]

Okay, fine. Well, what were we talking about?

About when you wer e hauling...

Oh, hauling the...

Lillian Gish and...

Bud Jolis[sp] ...

... and Dorothy Gish and Sweet, you said somebody...

Lance Sweset.

L ance Sweset.

| think it was Lance Sweet. Anyway, it was quite aded. They... | was trying to think about
the... I... ... | can't remember the name of the picture. | think it was something like "Judith of
Bethulid' or something like that. 1 can't remember. It was an old, old picture. Of coursg, it'd
beold. But Jesus, it was...

That sounds famil... that soundslike one of D. W. Griffith'searly ones.

Itis. Ah, we... we hauled them there on two or three pictures. It got to be quite achore. And
then the automobiles finaly get more, and so we didn't do it anymore.

Didn't need to.
No.
How was Chatsworth governed in those days? Do you remember if there was a city

council or how... just if any disputes, they went either to the constable, your father, or
tothejudge?
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Either to the county judge or the congtable; that's al there was.

Nobody even have like a mayor or anything?

No, no. Never did have amayor there. Of coursg, it joined the City of...

Los Angeles.

.. LosAngdles, findly, eventudly.

But beforethat there wasno need to have any...

No. The Board of Supervisorswas the ruling dedl.

How many people were on the Board of Supervisors; do you remember? Five?

Yeah. Sameasit isnow.

Oh, for the County Board, you mean.

Y eah, County Board.

And they just did any... you went to them for anything.

Yeah. They had a road commissioner, and that's the main people we worked with was the
road commissoner. And Dad was road foreman there. He used to keep the grade up and haul

grave in the chuck holes, and one thing and ancther.

What about if there were any medical problems? Where did you go? Where was the
nearest doctor?

Uh, San Fernando.

You had to go therefor everything?

Yep. Andif it wasred serious, why the doctor would drive over to Chatsworth in a horse and
buggy. | had an aunt; she used to throw tantrums. Thisis kind of funny. And she went into a
tantrum, you know, and they couldn't do anything with her.  And mother was down there and
another one of the folks was there, and they was holding Lilly in bed and shewas araving and a
caving and...

Thiswas one of your mother's sister s?

No.
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Anauntor...

My uncles...

Wife.

.. wife. Uncle Bill'swife. So they phoned for the doctor, you know, and dl the time she's just
rasn hdl. So when doctor come, why, he waked into the room and he stood there and
looked a her. He motioned the folks away, see? He got ahold of her in bed and he reached
down and pulled her nightgown up and he just hauled off and hit her as hard as he could right on
her cheek of her fanny. He said, "Roll over there, Lilly," and he said, "and behave yoursdf.
Dont be pulling this stuff here." He went out, got in his horse and buggy and went back to San
Fernando. [Laughs]

And shewas okay?

Oh, yeah. Shewasokay. Shewasjust puttin' it dl on. Mother used to laugh about that.
Shejust got excited.

No, shewas...

She wanted to...

There was something that she wanted, she was throwing this tantrum to get it, see?

Um-hum. They weren't going to let her get away with it.

Nope. The doctor wouldn't. He knew what she was doing, see. He just hauled off and
smacked her agood one. "Rall over there Lilly and behave yoursdlf."

After that she behaved her salf.

We didn't have anymore. Shed start it and I'd say, "Well, well cal Doc back and that stopped
it.

Shedidn't want to go through that again.

Yep. Yes, gr.

You've had some very interesting times.

One of my brothers, he was a little guy, and he had a cat, a big old tomcat. And around the

ranch there, the fields come right up to your yard, right up to the road, see. And by gosh, one
time he got lost. And his tomcat was gone. Caled and called and cdled and couldnt find him.
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Thisisthe young lady. | don't know what we was talking abouit.
Thetomcat.

Oh. So by gosh, we kept caling and cdling, you know. And we kept lookin', see. Findly we
seethistomeat jump up inthe air like that, see. And we knew where he went.

Hewas... hewas...

He was there with the tomcat... when we got to calling, | guess that tomcat knew we was calling
for him. By George, he jJumped up in the air and we saw him, and we went and got him.

Hedidn't likethat or...

Hewasjug alittle guy. He couldn't hardly talk, see?

Hejus kind of wandered away. But he had hisguard cat with him.
Yep. That was quite acat.

Some people have watchdogs, he had a watchcat to tell him where...

There used to be a quarry up there, back up next to the railroad up there from the house, and a
big Irishman, name of Bannon, superintendent of the quarry ...

Ishetheoneyour father put in jail when hewasdrunk?
No, it'shis son.
Ah.

It was his son. And we had a big, old, white rooster and that white rooster hated old man
Bannon. Every time hed go up to the quarry, see... heéd walk up there up the road amile; hed
walk back. He boarded there, roomed there at the ranch... that rooster would meet him and he
was scared to desth of that rooster. Well, the rooster was big, you know, and hed hit him on
the leg and those spurs would hurt, you know. He used to cuss that darned rooster, you know.

Hed, "I'm gonna kill that roogter.” Dad said, "Wl if you dont kill him, héell kill you." You
know, kidding, see? He wouldn' kill the roogter. Anyway, by gosh, we used to laugh at him.
He'd sneak around. So he carried a club, you know. He besat the rooster off, you know.

Hedidn't know why the rooster picked on him?
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Wéll, the roogter just didn't like him.

Therooster got along okay with everybody else?

Yep. We used to laugh... that rooster chasing old man Bannon.
Wadll, | guess some animalsdon't care for some people.
Wil it'sjust like adog you know.

Likes some people; other people he doesn't.

Yep. That'sright.

| guess some dogs like other dogs and don't...

Yep.

Whatever. The rooster got along okay with the other roosters though, and the
chickens?

Oh, yeah. Y ou see, he was boss of the ranch. [Laughs.]

Hedidn't haveto get along with them. They had to get along with him.
They had to get dong with him.

Hedidn't have any worries. Oh, that'sfunny. [Pause.]

Let's see if | can jog any other memories. You were saying something about you
played baseball earlier.

Oh, yeah, yeah. We had a ball team there in schoal... Kelly and his brother, Eric Day, a bunch
of us. We had a pretty good little ball team.

Did you play other teamsin the Valley?

Yeah. Yeah. And we had ateam to practice with, and Sundays the men would get together
and out on the ranch wed lay out a diamond... they had adiamond laid out there. Wed... they
al had picks [pick handles] for bats because our bats wouldn't stand up to them, you know.
They weren't strong enough. Anyway, we used to play alot of basebal. We had red pants,
red caps, white shirts.

You had uniforms.
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Y ep, we had uniforms. Oh, we were hotshots.

About how old were you then?

Oh, we was around fourteen, fifteen, Sixteen in there.

Did you team have a name?

No, just the Chatsworth Ball Park... the bal team.

And you played, like, other partsof the Valley.

Yeah. We played, uh... oh, we used to go over and play over at Caabasas and we played
over & Smi. We played... | don't know if we played San Fernando or not. No, | think San
Fernando wastoo big for us... bigger teams. Wefindly broke up.

W, I can't think of much more.

All right. Well, then we'll just close this.

Yeah. Wdl, if you go through Fresno going down, you might stop and look through the, uh,
book there and see if Mirandais listed.

Okay.

..andif itis why, cdl 'em up.

Yeah. Either that, or if | don't get a chance, maybe somebody else can.
Yeah.

Let'ssee...

Wi, aslong asyou re going through.

Well, I might go... | flew to Redding, so...

Oh, you flew.

Yeah, s0... but | can probably find a Fresno phone book... you know, the libraries have
them... and I'll look it up.

Yeeh.
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AK: But, I'll seeabout that and I thank you very much for spending the time with me today.
JG:  Yourewedcome. Yourevery welcome. Wish | could help you more.
AK: | think you've done quite a bit. | think you've done quite a bit.

[End of Interview.]
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